
 

Protokół Nr 17/25 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 27 maja2025 r. w godz. 14.00 – 15.30 
w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie  

 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych. W posiedzeniu uczestniczyli radni wg listy obecności. Lista obecności stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu. Powitała wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. Stwierdziła, że Komisja 

może podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowuje quorum. W posiedzeniu udział wzięli 
p. Mariusz Stolecki Starosta Jarociński, p. Beata Walczak - Silińska, Prezes Zarządu Spółki „Szpital 

Powiatowy w Jarocinie, p. Ewa Nadobna Dyrektor ds. pielęgniarstwa, p. Urszula Kubiak pielęgniarka 

epidemiologiczna, p. Danuta Kawałek, DPS w Kotlinie 

. 

W posiedzeniu wzięło udział 6 członków. 

1. Marta Bierła 

2. Jacek Dutkiewicz 

3. Łukasz Guzek 

4. Elżbieta Kostka 

5. Karol Matuszak 

6. Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak 

7. Jan Szczerbań 
 

 

Tematyka posiedzenia: 
1. Działanie i funkcjonowanie Domu Pomocy Społecznej w Kotlinie w 2024 r. i pierwsze półrocze 

2025 r. 

2. Bieżąca sytuacja finansowa w Spółce „Szpital Powiatowy w Jarocinie” Sp. z o.o. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie nadania Statutu 

Powiatowemu Urzędowi Pracy w Jarocinie. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

5. Sprawy bieżące – zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w 

zakresie działania komisji. 

 

Ad. pkt. 1. 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - działanie i funkcjonowanie 

Domu Pomocy Społecznej w Kotlinie w 2024 r. i pierwsze półrocze 2025 r. Ponieważ dyrektor nie mógł 

być tutaj obecny, mamy w zastępstwie Panią Kawałek-Danutę. Oczywiście mieliśmy przesłane materiały 

w programie e-sesja bardzo szczegółowo, obszernie. Zatem może przejdźmy, byśmy podjęli taką 
decyzję. Być może Pani by coś chciała nam ważnego pokrótce opowiedzieć, a Państwo Radni później, 

jeżeli mieliby jakiekolwiek pytania, to po prostu byśmy Pani zadawali. Tak? Proszę bardzo. Oddaję Pani 

głos. 

 

P. Danuta Kawałek, DPS w Kotlinie - dziękuję bardzo. No ja z tytułu zastępstwa, no co prawda 

materiały tutaj w większości były przygotowywane przeze mnie. Nie, są przesłane i na pewno Państwo 

żeście się z nimi zapoznali. Jedynie, co mi pozostaje, no jedynie mogę je przedstawić. Jeżeli jest taka 

wola, to oczywiście mogę to przeczytać i przedstawić, ale to jak sobie Państwo życzycie. Natomiast poza 



 

tym no niestety dyrektor akurat musiał wyjechać. Jest nieobecny i dlatego jestem tutaj tylko z 

upoważnieniem. Rozumiem. Ja myślę, że jest tak elegancko, pięknie, dokładnie przedstawiony materiał. 

Zawsze staramy się wszystko dokładnie wyszczególnić. Wszystkie tematy są poruszone. 

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja myślę, że nie 

wydaje mi się, żeby przedstawiać to w skrócie, dlatego, że rzeczywiście jest materiał bardzo dobrze 

przygotowany. Mnie by bardziej interesowało, jak wygląda, jeśli chodzi o dopłaty wojewody, bo widzę, 
że po prostu cały czas brakuje. Czy Państwo w jakiś sposób reagujecie po prostu, czy są wysyłane pisma 

do wojewody, żeby uwzględnił rzeczywiście aktualny koszt, a nie na zasadzie takiej, bo my mamy swój 

wyliczony ten aktualny koszt. Wojewoda to rozumiem, że odnosi to do średniej chyba wojewódzkiej i 

po prostu ten koszt jest wtedy zaniżony. I chociaż też zwrócimy uwagę na to, że rośnie po prostu 

stopniowo, ale to każdego miesiąca. Myślę, że rośnie chyba ze strony wojewody, podnosi po prostu swój 

wkład, ale... bo to jest... oczywiście dotyczy wszystkich osób na starych zasadach, jak sobie 

przypominam, ale w dalszym ciągu jest to jednak dość duża grupa osób, tak że ona... No u nas prawie 

50%. No więc dlatego też mówię, że to nie jest mała, bym powiedział, ilość. I jakie są działania państwa 

w tym zakresie? Też zdaję sobie sprawę, jak to wygląda, ale czy państwo w ogóle reagujecie? 

 

P. Danuta Kawałek, DPS w Kotlinie – znaczy tutaj tak, jak pan mówi, u nas niestety to jest prawie 50% 

podopiecznych, czyli niestety dosyć dużo na 123 osoby. Mamy tych osób na starych zasadach. Tutaj na 

pewno najlepsze, na takie bardziej szczegółowe informacje tutaj pan skarbnik ma w kontakcie z naszą 
główną księgową. Jakby te... Ta sytuacja wynika z... Przepisów prawnych, tak że jakby nawet byśmy, 

nie wiem, chcieli i monitorowali to i informowali, tak jakby to się nic nie zmieni. No bo wojewoda po 

prostu dopłaca tylko do tego kosztu. Natomiast no ta dziura finansowa jakby wynika z tego, że mamy 

tych... No właśnie, że mamy niestety tych mieszkańców. Były w ostatnim czasie kierowane wnioski do 

wojewody w tym roku. Nawet były właśnie... Później mieliśmy audyt, który po prostu jakby sprawdzał 

te nasze koszty utrzymania i poszła tutaj na pewno ze strony zarządu odpowiedź. Do wojewody. I tak że 

cały czas jest jakby to monitorowane, nadzorowane. Natomiast no jakby nie ma na razie... Znaczy jakby 

tak z doświadczenia lat wojewoda zawsze jakby tam uruchamia się pod koniec roku. Pod koniec roku 

właśnie. Chociaż w zeszłym roku niestety się nie uruchomił, nie? Bo na przykład dwa lata temu czy trzy 

lata jakoś tam dopłacał do tego kosztu. A teraz ten ostatni rok niestety nie. A teraz no... Te nasze koszty 

niestety... Stałe są... Zasadniczo zawsze te same. Natomiast czasami też wynika z jakby... Chociaż mamy 

w tej chwili stan. Bo mamy sto dwadzieścia trzy osoby. Czasami zdarzy się tak, że na przykład jednej 

osoby brakuje. Nie mamy skierowania. Czy dwóch osób brakuje. Nasz średni koszt w tej chwili jest 

około ośmiu tysięcy. To wtedy na przykład takie osiem czy szesnaście tysięcy na miesiąc już brakuje, 

nie? To wtedy już się robi... Ale w tej chwili jako w tym roku nie mamy. Jest nawet kolejka. Chyba trzy 

miejsca w BCPR-ze są... Że mamy jakby w kolejce. Tak że... Że tutaj jakby z tej strony naszej jest 

zrobione wszystko. Że te koszty są w pełni. To już jest... Te osoby, które dochodzą... Wszystkie teraz są 
na nowych zasadach. Tak, tak, tak. W tej chwili wszystkie przyjmowane to nie... Bo chyba do dwa tysiące 

czwartego roku sobie przypominam. Były przyjmowane na starych zasadach chyba osoby. Jedyny taki 

przypadek, jeżeli by była osoba na starych zasadach. Jeżeli byśmy mieli przekierowanie z innego DPS-

u. I też by była na starych zasadach. Ale no tak szczerze no raczej staramy się takich osób nie 

przyjmować. Tylko przyjmujemy na tych nowych zasadach. Bo wtedy jest pełen koszt. Nie? Jest pełna 

odpłatność. I wtedy się ta dziura finansowa jakby nie dzieje.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Dobrze. Jeszcze mam jedno pytanie. Jak wygląda współpraca 

z Domem Kultury w tym... Po sąsiedzku jak to się mówi? W Kotlinie?  



 

P. Danuta Kawałek, DPS w Kotlinie – tak, oczywiście. To znaczy w tym roku nie mieliśmy jeszcze 

jakichś tam wspólnych takich działań. Natomiast myślę, że być może będą. Bo w czerwcu organizujemy 

tą naszą coroczną integrację. Także zawsze oni się tam włączają w to. I te też tam... Też uczestniczą. Jak 

w zeszłym roku. W zeszłym roku chyba mieliśmy... Wspólnie robiliśmy. Także w tym roku jeszcze 

żadnych działań nie podejmowaliśmy razem. Dziękuję.  
 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, ja może tak podsumuję wszystkie tutaj nasze 

działania. Jeżeli chodzi o finansowanie DPS-u na rok 2025. Bo 2024 to jak wiadomo został rozliczony i 

zakończony. Rzeczywiście na ten moment sytuacja jest taka, że... Ta dotacja, którą powiat dostaje na 

osoby, które są w DPS-ie umieszczone jeszcze na tak zwanych starych zasadach. Czyli za które 

odpłatności częściowe są finansowane z dotacji z budżetu Wojewody Wielkopolskiego. No to to są 
wartości niewystarczające w przeliczeniu na osobę przybywającą w DPS-ie. Tych osób zostało w tej 

chwili... Dobrze pamiętam? 54? Tak. 54 osoby zostało na tych starych zasadach. Tak. Dom jako taki ma 

zostawione miejsca dla... 40? 123... 47. 47. Na 123 osoby ma taką zgodę z Wojewódzkiego Urzędu 

Wielkopolskiego w Poznaniu. Na taką ilość podopiecznych. No to są osoby już generalnie raczej w 

starszym wieku, więc stopniowo po prostu odchodzą. Ale mimo wszystko to niedoszacowanie dotacji 

powoduje to, że... że budżet DPS-u też jest niedoszacowany. Plan, który mamy obecnie przyjęty na rok 

2025 został opracowany na podstawie danych, które otrzymaliśmy z budżetu Wojewody 

Wielkopolskiego po stronie dotacji. Oraz oczywiście z dochodów własnych, z odpłatności 

pensjonariuszy, które zostały ustalone w wartości kosztu ogłoszonego. No i w związku z tym, że to... na 

tych 47 osobach jest niedoszacowanie budżetu, no to z takim budżetem wystartowaliśmy. I w tej chwili 

środki w DPS-ie są zabezpieczone, jeżeli chodzi o wynagrodzenia, moim zdaniem na cały rok plus 

oczywiście pochodne. Natomiast jeżeli chodzi o koszty bieżące funkcjonowania DPS-u, to na pewno są 
zabezpieczone co najmniej do połowy roku i myślę, że nawet do miesiąca sierpnia włącznie. No i 

przyjęliśmy taką zasadę, że... że te... zamówienia publiczne udzielane na przykład na dostawy żywności 

czy usług wszelkiego rodzaju, to są zabezpieczane do półrocza. Natomiast w ciągu kolejnych miesięcy 

będziemy po prostu rozpatrywać co dalej, no i tak to robimy. DPS składa do nas comiesięczne rozliczenia 

odnośnie planu wydatków bieżących, majątkowych i tych związanych z utrzymaniem i zatrudnieniem. 

No i na tej podstawie analizujemy... przewidywanie... przewidywane wykonanie budżetu. Za miesiąc 

kwiecień tutaj też prawie obsada tych osób podopiecznych wynosiła prawie 123 osoby. Czyli tutaj no... 

no można powiedzieć, że... że robią wszystko, żeby zabezpieczyć... żeby zabezpieczyć pełną obsadę, 
żebyśmy też mieli pełną dochodowość. Przy tej... przy tej stałej obsłudze pracowników. Staramy się 
również, aby dodatkowymi środkami zbilansować koszty funkcjonowania DPS-u. W ramach tak zwanej 

opieki wytchnieniowej. Tak jak w roku ubiegłym DPS, czy powiat pozyskał te środki i one są 
realizowane poprzez DPS. Gdzie mogą znaleźć się osoby... bodajże 2 tygodnie, tak? Tak, tak. 14 tygodni. 

Taki czterna... dwutygodniowy turnus mogą zabezpieczyć. No i krótko mówiąc, no będziemy się starać 
jednak bilans... zbilansować DPS. Tak na przełomie roku rozmawialiśmy też ze związkami 

zawodowymi. Które działają w DPS-ie. I była taka między nami rozmowa, żeby wnioskować do 

wojewody o zwiększenie dotacji. O przyznanie dodatkowych środków. Te wyliczenia wszystkie poszły. 

Nasze braki zostały oszacowane i przeliczone. I odpowiedź wojewody była taka, że wskazano nam, że 

jest to zadanie... no w tym zakresie dofinansowane dotacją z budżetu państwa. Ale jest to zadanie własne. 

Które powiat powinien zabezpieczyć i powinien realizować. Czyli tak jakby... może nie zostało to 

napisane wprost, że mamy za to też dokładać i płacić. Ale no tak tutaj... tak by to pismo w moim 

rozumieniu wskazywało. Oprócz tego wojewoda zobowiązała... pani wojewoda zobowiązała nas do 

przeprowadzenia audytu. I taki audyt został... taka kontrola została też w DPS-ie przeprowadzona. Ona 

dotyczyła kosztów działalności DPS-u. Analizy stanu zatrudnienia w stosunku do wymogów etatowych. 



 

Bo to tak jak państwo wiecie muszą być... o ile pamiętam dobrze pół etatu. Zero i pół. Zero i pół etatu 

na jedną osobę. Takie zatrudnienie musi być zabezpieczone. I my tego zatrudnienia, czy DPS tego 

zatrudnienia nie może zmniejszać. Jednocześnie wiemy, że te koszty działalności DPS-u tak naprawdę 
rosną więcej. Budżet był planowany na poziomie wzrostu 5%. Takie mamy wskaźniki rządowe. 

Natomiast jak państwo wiecie, czy o tym była wielokrotnie mowa. Same koszty energii, gazu w powiecie 

to jest przyrost około 10%. Także no wiedzieliśmy już w zasadzie na starcie, że to będzie trudno tutaj 

DPS bilansować. Z ostatnich rozmów, bo też był dyrektor i też rozmawiałem z księgową. Jest taka 

sytuacja, że obsługę, jeżeli chodzi o dostawę energii elektrycznej prowadzi spółka, która dla DPS-u nie 

wystawiła faktur jeszcze. O ile dobrze pamiętam za miesiąc luty, marzec, kwiecień i maj. No w związku 

z tym, no w tej chwili jest pewien luz w planie. Natomiast no staramy się też tutaj ten temat poruszyć. 
Żebyśmy mieli na bieżąco fakturowane koszty. Znaczy zakupu energii elektrycznej. Rozmawialiśmy 

również o tym, żeby przemyśleć jeszcze kwestie ogrzewania samego DPS-u. Ponieważ no ponieważ gaz, 

który jest dostarczany przez spółkę no jest kosztownym medium. I zastanawialiśmy się nad tym, czy nie 

warto by było przemyśleć może fotowoltaiki. Może jakieś zmiany systemu ogrzewania. Żeby te koszty 

w jakiś sposób też ograniczać. Także jakby podsumowując na ten moment, to audyt został 

przeprowadzony. Wyniki tego audytu, o tych wynikach został wojewoda poinformowany. Bo też tutaj 

wojewoda od nas oczekiwał, że... Pani wojewoda oczekiwała, żeby o takich wynikach ich powiadomić. 
I myśmy te wyniki odesłali. W których stwierdziliśmy, że według naszej oceny tutaj nie ma jakiegoś 
przerostu kosztów. I że ta jednostka powinna być w większej mierze dofinansowana. I na ten moment ja 

nie mam żadnych więcej jeszcze odpowiedzi. Jak się do tego odniosą. Jak państwo wiecie, dotacja z 

budżetu wojewody jest wyliczana według tzw. średniej wojewódzkiej. Która jest ustanawiana na 

podstawie takiego budżetu, w jakim wojewoda dysponuje. No i na ten moment na razie nie mam 

informacji. Czy będzie zwiększona dotacja, czy nie będzie zwiększona. Chciałem tutaj wszystkich 

uspokoić, że na bieżąco monitorujemy ten stan wydatków i dochodów DPS-u. Że jesteśmy na bieżąco i 

z księgową w kontakcie i z panem dyrektorem. No i na pewno jeżeli będzie taka potrzeba, to będziemy 

tutaj takie środki ze strony powiatu też zabezpieczać. Żeby jednostka mogła bez przeszkód działać i 
funkcjonować.  
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - czy ktoś jeszcze z państwa 

jakieś pytania do pani? Proszę, proszę.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - chodzi mi o tą opiekę wytchnieniową. Bo ona daje dodatkowe 

środki. I są miejsca dla tych osób, tak? Tak. I to czy byłaby szansa na to, żeby zmienić nasz DPS na DPS 

nie tylko dla osób z niepełnosprawnością intelektualną, ale również dla osób starszych? Zapotrzebowanie 

na tego typu usługi jest zawsze ogromne. I być może dałoby to nowych klientów. Jakie są możliwości 

ewentualnie poszerzenia, nie wiem, nowy oddział, tak to nazwijmy. Bo tak jak w szpitalu pojawił się 
ZOL, który nie tylko gwarantuje, będzie gwarantował mieszkańcom powiatu opiekę, to będzie również 
dodatkowym elementem dofinansowania.  

 

P. Danuta Kawałek, DPS w Kotlinie – to znaczy tak. Nasz dom pomocy jest przeznaczony na tych 123 

niepełnosprawnych intelektualnie osób. Natomiast opieka wytchnieniowa jest przeznaczona na 18 osób. 

Takie są nasze jakby możliwości lokalowe. Ta opieka wytchnieniowa. Dlatego została otwarta. Ponieważ 
to jedno piętro, które tam właśnie nie było obsadzone przez DPS. Bo nie mogliśmy jakby zwiększyć 
ilości osób. Dlatego jest jakby tam inna działalność. I jest ta opieka wytchnieniowa. W tym momencie, 

właściwie jest maj. Mamy w tej chwili, program obejmuje 40 osób. 40 jakby miejsc możemy mieć 
zrobione. 75% już w tej chwili jakby mamy zaplanowane pobyty. Także właściwie na pewno wywiążemy 



 

się z tej opieki. I na pewno to będzie w pełni zorganizowane. Więcej jakby nie mamy możliwości 

lokalowych. Natomiast zmiana, jakby rozszerzenie DPS-u. To by w ogóle musiał być jakby powstać inny 

DPS. Nie miałoby to jakby na ten moment żadnych pozytywnych skutków. Ponieważ te 123 miejsca w 

tej chwili mamy obsadzone. I tak jakby osoby czekają nadal w kolejce. Także my na pewno do końca 

roku nie będziemy mieć jakichś wakatów. Czy tam na przykład nie wiem, żeby 5 czy 6 miejsc nam 

brakowało. Tylko na pewno te miejsca będą obsadzone. Bo niestety no społeczeństwo jest 

zapotrzebowanie na te osoby niepełnosprawne. Także jest w pełni po prostu. Czy nawet my zrobimy 

nawet dla starszych, czy dla innych. Znaczy to nie można jakby łączyć działalności DPS-u. Nie może 

być dom pomocy dla starszych i niepełnosprawnych. Tak ustawa po prostu mówi. Że może być albo dla 

niepełnosprawnych intelektualnie. Albo dla starszych, albo dla psychicznie chorych. My mamy akurat 

dla upośledzonych umysłowo niepełnosprawnych intelektualnie. No i stan jest pełen. Obłożenie jest 

pełne.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Pytam tak z czysto finansowego punktu widzenia. Panie 

Skarbniku. Bo ta dotacja, którą dostaliśmy na tą opiekę wytchnieniową. To gdyby to była dotacja na 

kolejne miejsca pobytu. Ale osób starszych w takie stacjonarne. To by były większe pieniądze czy 

mniejsze? Jakby to wyglądało? Tak mówiąc ogólnie obrazowo. To możemy powiedzieć, że ta dotacja 

nam pozwoli rozliczyć koszty. Przy takiej samej albo przy podobnej obsadzie pracowników. I przy takim 

samym budynku. Przy tych kosztach stałych. Ta dotacja nam pozwoli. DPS wspomoże w utrzymaniu 

budynku jako całości. Koszty stałe.  

 

P. Danuta Kawałek, DPS w Kotlinie – Przepraszam, że wejdę w słowo. Koszty stałe właściwie w 

większości pozostają te same. Ale rozdzielone są jakby na dwa fundusze. Na fundusz DPS-u i tej opieki. 

Bo ogrzewany jest cały budynek oświetlany. No i takie wszystkie pozostałe. Tutaj przy opiece 

wytchnieniowej zwiększa się tylko właściwie jedzenie. I jakieś tam ośrodki takie podstawowe. A 

natomiast pozostałe koszty są te same. Więc trochę ta opieka wytchnieniowa na pewno wspomaga. Bo 

pracownicy też na tą chwilę obsługują ci sami.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - No i pewnie teraz będzie pytanie, to ile zabraknie, tak? Bo tak się 
domyślam. Ja mam informację o tym, że chyba milion dwieście. Ja tak szacuję, że około milion złotych 

przy oszczędnościach, przy kalkulacji kosztów, oglądaniu każdej złotówki, to myślę, że może to 800 do 

miliona złotych. Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - czy ktoś z państwa jeszcze? 

Proszę.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - ja mam pytanie natury promocyjnej. Ile kosztuje wynajęcie 

płotu DPS-u, żeby powiesić sobie baner? Nie orientuję się w temacie. Bo na państwa płocie wisi baner 

wyborczy. Kto wyraził na to zgodę? I ile za to komitet płaci?  

 

P. Danuta Kawałek, DPS w Kotlinie – Znaczy na to pytanie tutaj nie odpowiem. Nie mam takiej 

informacji. Nie chcę też wprowadzać w błąd, także...  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ja bym prosiła o informację na ten temat. Bo to wisi tam 

chyba od miesiąca. Na pewno przed pierwszą turą wisiał już baner, jednego z kandydatów, banery. 

Rozumiem, że obiekt jest schroniony, więc nie można sobie tak podejść i coś powiesić. Dobrze, 



 

oczywiście przekażę i udzielimy informacji. Będzie pani miała taką informację, to po prostu poprosimy 

o przekazanie.  

 

P. M. Stolecki, Starosta - generalnie, szanowni państwo, wszędzie trzeba uzyskać zgodę, jeżeli chodzi 

o powieszenie materiałów wyborczych. No wiem to z doświadczenia, jak wygląda, jeżeli chodzi o...  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Wiemy, bo wszyscy kandydowaliśmy i też wieszaliśmy, 

prawda? No właśnie. Na płotach wieszaliśmy. No dokładnie, także każdy...  

 

P. M. Stolecki, Starosta - tak jest. Ale są też osoby, które tu nie kandydowały, więc generalnie wygląda 

to często... No jest to taka, w cudzysłowie, partyzantka, że po prostu gdzie idzie, to się wiesza i tyle. No 

co powinno się zrobić, to tak naprawdę jedynie... Powinien to zgłosić do zarządcy drogi, powinien 

naliczyć opłatę za zajęcie pasa i wtedy rachunek idzie na poczet komitetu, który będzie musiał to 

zapłacić. Ja myślę, że jeżeli w skali powiatu byśmy spojrzeli, no to tych banerów nielegalnie 

powieszonych jest dosyć sporo.  

 

P. M. Drzazga, Przewodniczący Rady - To znaczy, ja tylko odnośnie banerów, bo przecież pamiętam, 

że kiedyś pan Martuzalski się burzył, że wisi baner wyborczy na... na starej, bym powiedział, 

wieczorynce, no a później Trzaskowskiego też się pojawił, więc różnie to było. Dziękuję bardzo.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - jeszcze jakieś pytania? Nie 

widzę. Zatem bardzo dziękujemy za przybycie, za zreferowanie. Oczywiście może pani jak najbardziej 

z nami zostać, ale rozumiem, jeżeli ma pani swoje obowiązki, jak najbardziej będzie pani mogła iść. 
Dziękuję bardzo za informację.  
 

Ad. pkt. 2.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - bieżąca sytuacja finansowa w 

Spółce „Szpital Powiatowy w Jarocinie” Sp. z o.o. Szanowni państwo, na poprzedniej komisji tak 

naprawdę komisja była zwołana wyłącznie dotyczyła tematu szpitala, ponieważ było wiele różnych 

domysłów, plotek, różnych niedomówień. Była poproszona pani prezes, był pan dyrektor i pracownicy 

szpitala. I wszyscy radni mieli informację o tej komisji, o składzie, no kto będzie, że rzecz dotyczy 

szpitala. Także można było szczegółowo o wszystko wypytać. No rozumiem, że nie wszyscy mogli być 
obecni, dlatego dzisiaj również pojawił się ten punkt. I jeżeli ktoś z państwa chciałby o coś dopytać, 
chciałby jeszcze coś, no nie wiem, dopytać jakoś szczegółowo, mamy ku temu możliwość. Jest pani 

prezes. Jest pani dyrektor do spraw już mówię inwestycji szpitala. Jest pielęgniarka epidemiologiczna 

szpitala. Także można zapytać o przyszłe inwestycje, o aktualną sytuację, jak również o sytuację 
epidemiologiczną szpitalu. Bo ten punkt właśnie po to jest. Proszę bardzo. Kto z państwa chciałby o 

cokolwiek zapytać? 

 

Radna M. Niestarwska – Kaźmierczak - mówiliśmy o nadwykonaniach, jak wygląda ten stan za 2024. 

Czy już państwo otrzymali środki? A jeśli tak, to w jakiej wysokości procentowo z tego co zakładali? 

 

P. Beata Walczak - Silińska, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie – nie 

otrzymaliśmy środków za nadwykonania. Byłam na trzydniowej konferencji w Warszawie, gdzie też 
pani minister się odnosiła do tych właśnie nadwykonań. Mówiła, że najpierw muszą obliczyć jaka będzie 

tego skala i jakiego rzędu procent nam wypłacą. Mówi się, że za nadwykonania maksymalnie mogą nam 



 

27% zapłacić z tego co wypracowaliśmy. Byłaby to poniżej jednej trzeciej. Ja zawsze mówię, zawsze 

coś niż nic, ale to żadna kwota. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – dziękuję bardzo. Proszę 
bardzo. Kto z państwa jeszcze? Proszę. 
 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – Szanowni państwo, bo cieszymy się z tych wyników szpitala. Ja 

może podsumuję, jeżeli można. Dostaliśmy wyniki za miesiąc kwiecień. Z tych wyników po 

wyliczeniach wychodzi taka sytuacja w tej chwili, że w stosunku do pierwszego kwartału poprawił się 
wynik spółki, który na pierwszy kwartał był ujemny i wynosił ponad, czy blisko 2 miliony 900 tysięcy 

złotych. Czyli to było około po 900 tysięcy złotych straty miesięcznie. Poprawił się ten wynik o blisko 

600 tysięcy złotych i na koniec kwietnia wynosi 2 miliony 300 tysięcy. Poprawiła się również płynność 
w spółce. Płynność w spółce w tej chwili, ja ją tutaj oceniam na podstawie zobowiązań wymagalnych 

oraz na podstawie zobowiązań ogółem. I jeżeli chodzi o stan zobowiązań wymagalnych, to tutaj poprawa 

nastąpiła w wysokości ponad półtora miliona złotych, co nas bardzo cieszy. Przypomnę, że jeszcze na 

początku roku stan zobowiązań wymagalnych spółki to było minus 5 milionów. Potem powiat udzielił 

spółce pożyczki. Te zobowiązania wymagalne spadły do nieco ponad 3 miliony 200. A w tej chwili, po 

tym miesiącu kwietniu... No dzięki poprawie... Dzięki wyższym przychodom, niższym kosztom 

zobowiązania wymagalne zmniejszyły się do najniższego poziomu od początku roku i wynoszą też 
niecałe 2 miliony 200. Czyli bardzo nas to cieszy, ten wynik spółki. I zobowiązania ogółem spółki też 
się zmniejszyły o blisko milion 200 tysięcy złotych. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Dziękuję bardzo. Proszę 
bardzo. Kto z Państwa chciałby jeszcze zadać jakieś pytania? Ja może korzystając, że jestem przy głosie, 

mamy na sali pielęgniarkę epidemiologiczną. Poprosiłabym o parę słów, jak wygląda sytuacja w szpitalu 

odnośnie szczepień. Jakby nam Pani po prostu poinformowała nas. Bardzo proszę. 
 

P. Urszula Kubiak pielęgniarka epidemiologiczna - Szczepienia realizujemy w POZ. Realizujemy też 
szczepienia dla pracowników. Odszczepiliśmy dla pracowników odrę obecnie. I niektóre osoby, które 

się zapewnili na krztusiec. Jeżeli chodzi o szczepienia, to robimy teraz drugą dawkę dla dzieci na HPV. 

A jeżeli odwołaliśmy zakaz odwiedziń już przed weekendem majowym. Z tego względu, że te 

zachorowania spadły. Teraz bardziej są zakażenia układu pokarmowego. Rotawirusy, norowirusy. Dużo 

mamy obcokrajowców, więc czasami są zakażenia układu też przewodu pokarmowego, zatrucia. Jakieś 
takie... Ostatnio mieliśmy taki przypadek dosyć taki zbiorowy. Jeżeli chodzi o drobnoustroje alarmowe, 

to mamy wzrost pałeczek Enterobacteriaceae. Nieprodukujące karkapenemazyzm, ESBL. Bardzo nam 

wzrósł procent tych pałeczek. Ale to nie jest tylko wina, jak ostatnio byliśmy na szkoleniu. Nie jest to 

tylko wina stosowania nadmiaru antybiotyków. Ale że po prostu mamy jakość żywienia mamy po prostu 

dużo antybiotyków w żywności. I to jest przyczyna, że mamy takie oporne szczepy. Nie wiadomo skąd 

ta żywność napływa. I to będzie coraz gorzej, bo ludzie migrują, podróżują. 70% antybiotyków to idzie 

w żywność. I zaś po prostu nam produkują te szczepy takie bardzo oporne. A to jest problem, bo teraz 

akurat też Sanepid nam przysłał. Musimy liczyć wszystkie te badania przesiewowe w kierunku CPE. Bo 

Poznań nie może sobie poradzić. Poznań po prostu mają taką bakterię klepsydla pneumonia oxa. No 

i niestety, no pacjenci migrują. Toteż jesteśmy narażeni na to, że po prostu tych pacjentów dostaniemy, 

nie? A koszt antybiotykoterapii do takiego pacjenta nawet to nawet 3 dni. Leczenia to 20 tysięcy, nie? 

To są kolosalne pieniądze. A już nie mówię, jakby się dziecko zaraziło, nie? To malutkie. I w tym jest 

naprawdę problem. 

 



 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Dziękuję bardzo. Mamy na 

sali również Panią Dyrektor do spraw inwestycji. Czy coś odnośnie przyszłej inwestycji powstania ZOL-

u mogłaby nam Pani Dyrektor powiedzieć? 

 

P. Karolina Łubińska, Dyrektor ds. techniczno-inwestycyjnych - Szanowni Państwo, obecnie 

jesteśmy na etapie, można już powiedzieć, realizacji inwestycji. Z uwagi na to, że 19 maja podpisaliśmy 

już umowę z wykonawcą. Jest to firma Konstrukta. Tak jak przedstawiałam też tutaj na sesji informacje 

z otwarcia ofert. Także wszystko, że tak powiem, na razie przebiega zgodnie z planem. Umowa jest. 

Mamy przedstawiony harmonogram rzeczowo-finansowy. I póki co, no póki co przystępujemy do 

realizacji zadania. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych – Dziękuję bardzo. Czy ktoś 
jeszcze z Państwa chciałby zadać pytania gościom? Nie widzę. Dziękuję ślicznie. Także jak najbardziej 

dziękujemy za przybycie. Za to, że znaleźliście Państwo czas. Rozumiem, że macie też swoje obowiązki. 

Nie będziemy opanować przy tym. Ale jak najbardziej można zostać. Będzie nam miło. Dziękujemy. 

 

Ad. pkt. 3. 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie nadania Statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy 

w Jarocinie. Projekt uchwały został udostępniony w programie esesja. Stanowi załącznik do protokołu. 

I mamy na sali obecną Panią Chudak. Marię Chudak, zastępcę dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy, 

która nam zreferuje. Proszę uprzejmie. 

 

P. M. Chudak, zastępca dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Jarocinie – Pani Przewodnicząca, 

Panie, Panowie Radni. Zanim poproszę Państwa o pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały nadającej 

statut Powiatowemu Urzędowi Pracy w Jarocinie. Proszę o wyrażenie zgody na wniesienie autopoprawki 

do projektu uchwały polegającej na aktualizacji wskazanych numerów dzienników ustaw w cytowanych 

podstawach prawnych. W projekcie omyłkowo wskazano nieaktualne oznaczenia dzienników ustaw przy 

przywoływaniu przepisów ustawy o samorządzie powiatowym i ustawy o finansach publicznych. 

Proponowana autopoprawka obejmuje zastąpienie błędnych oznaczeń aktualnym brzmieniem. Ustawa o 

samorządzie powiatowym, tekst jednolity, dziennik ustaw z 2024 roku, pozycja 107 ze zmianami. 

Ustawa o finansach publicznych, tekst jednolity, dziennik ustaw z 2024, pozycja 1530 ze zmianami. Błąd 

pisarski zauważono w momencie, kiedy już dokumenty do Państwa radnych zostały wysłane. Zmiana 

ma charakter redakcyjny, nie wpływa na merytoryczną treść uchwały. Proszę zatem o wyrażenie zgody 

na naniesienie autopoprawki w projekcie uchwały, a za błąd serdecznie przepraszam. 1 czerwca wchodzi 

nowa ustawa o rynku pracy i służbach zatrudnienia, która zastępuje obecną ustawę o promocji 

zatrudnienia i instytucjach rynku pracy, która już ponad 20 lat obowiązuje. Jest szereg zapisów już 
nieaktualnych, nie wpisujących się do rynku pracy. Nazwy się zmieniają. Tak. A zatem no statut musi 

zostać uchwalony pod nową, tak, ustawę. 
\ 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Proszę Państwa, wobec tego 

członkowie Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych proszę o zagłosowanie w systemie e-sesja poprzez 

prawidłowe wybranie odpowiedniego przycisku. Tak? Tak. Wszyscy Państwo oddali głos. Dziękuję 
bardzo. Zatem Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Dziękuję. 



 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

nadania Statutu Powiatowemu Urzędowi Pracy w Jarocinie. 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (5) Marta Bierła, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Małgorzata 

Niestrawska – Kaźmierczak PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (1) Jan Szczerbań 
NIEOBECNI (1) Jacek Dutkiewicz 

 

Ad. pkt. 4. 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Jarocińskiego na 2025 r. Projekt uchwały został udostępniony w programie esesja. Stanowi załącznik do 

protokołu. o zreferowanie poproszę Pana Skarbnika Jacka Jędrzejaka. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, to może tak rozpocznę tymi 

jednostkami, które były. Szpital Powiatowy w Jarocinie wystąpił do powiatu z wnioskiem o udzielenie 

dotacji do projektu cyfryzacji. Ten projekt... to są środki z HPO, które można pozyskać z kalkulatora, 

który został ogłoszony w wyniku... że szpital jest na 99. miejscu, czyli to dofinansowanie otrzyma na 

325 podmiotów, czyli to wsparcie jest zapewnione. Kwota, jaką może szpital pozyskać, to jest 

6 milionów netto z KPO. I w zakresie tego... ja tak nazywam ogólnie mówiąc cyberbezpieczeństwa. 

Zadanie nazywa się Transformacja cyfrowa. Tak, transformacja cyfrowa i tak dalej. To zadanie będzie 

polegało na tym, że będzie dokonana zmiana serwerowni, wymiana używanych systemów, scalenie tego 

wszystkiego, digitalizacja dokumentacji medycznej, zapewnienie cyberbezpieczeństwa oraz integracja 

diagnostyki obrazowej z platformą centralną, a tam w przyszłości sztuczna inteligencja będzie 

dokonywała oceny i badań tej diagnostyki obrazowej. W związku z powyższym zarząd analizując ten 

wniosek stwierdza, że należy do tego projektu przystąpić, dlatego, że i tak i tak szpital... czekają te 

zmiany dotyczące cyfryzacji i te wydatki, a uzyskanie dzisiaj 6 milionów złotych, czyli 80% 

dofinansowania jest jednak bardzo korzystne. W związku z powyższym macie Państwo zapisane w 

projekcie budżetu oraz w projekcie WPF-u taką dotację dla szpitala. Ta dotacja wyniesie łącznie 1 380 

000 złotych. 380 000 jest zapisane na rok 2025, a 1 000 000 złotych na rok 2026. Oprócz tego szpital 

otrzyma dotację na zakup systemu do rejestracji czasu pracy. Kwota, o jaką szpital wystąpił, to jest 38000 

złotych. Jeżeli chodzi o powiatowy urząd pracy, to plan już mieli zapisany. Dotyczył on zakupu 

i montażu kotłów ogrzewania gazowego. Wartość 51 000 złotych. Następuje tylko zmiana paragrafu. 

Z paragrafu zakup inwestycyjny na paragraf... Inwestycja, usługa inwestycji. W związku z tym, że będzie 

to też objęte montażem kotłów. I w związku z tym, z paragrafu 60 60 następuje przesunięcie środków na 

paragraf 60 50. Jako wydatki inwestycyjne. Poza tym, następują zmiany w straży pożarnej. Jest tutaj 

przenoszona kwota 5 000 złotych. Z oszczędności funduszu wynagrodzeń na świadczenia dla strażaków, 

którzy, no niektórzy z nich jeszcze studiują, uczą się w Akademii Pożarniczej. I przysługujemy zwrot 

kosztów studiów. Kwota przenoszona to jest 5 000 złotych. Również 5 000 złotych zostaje zwiększony 

plan dla DPS-u, który zrealizował dochody własne dotyczące rozliczeń z lat ubiegłych. I te 5 000 zostaje 

zabezpieczone na usługach pozostałych w DPS-ie. I mamy jeszcze zmiany w Domu Dziecka nr 1. 

Następuje zwiększenie planu o kwoty 5 400 złotych na zakup bojlera elektrycznego wraz z montażem. 

Przypomnę, że tam były środki zabezpieczone, ale tutaj po wycenach, po analizach były 

niewystarczające i dlatego dyrektor wystąpił, żeby jeszcze 5 400 dołożyć. No i to są zmiany, które są 
przedłożone Wysokiej Radzie na najbliższą sesję. W związku z powyższym proszę o ich zaopiniowanie. 

Podjęcie tej pomocy dla szpitala w postaci dotacji jest niezbędne, ponieważ szpital musi złożyć wniosek 

do 29 maja. Dziękuję. Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania? Proszę. Jest pozycja 4 300. To 



 

jest administracja publiczna, zwiększenie o 40 000, promocja jednostki samorządu terytorialnego. O co 

tu chodzi? Przewiduje się jeszcze w ciągu bieżącego roku zwiększone wydatki promocyjne. Ja tutaj 

szczegółowych przedsięwzięć, które mają być przeprowadzone nie potrafię powiedzieć. Znam tylko 

kwotę 40 000 złotych. Jeżeli by tutaj była taka potrzeba, to możemy przygotować z wydziału 

merytorycznego informację. Dom dziecka z 5 000 się tłumacza. No a tutaj na długopisy i balony 40 000, 

więc chciałabym wiedzieć co to jest. Mam nadzieję, że nie na balony, bo było jasne. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję bardzo. Czy jeszcze 

jakieś pytania państwo macie? Nie. Zatem bardzo proszę do przystąpienia zaopiniowania projektu 

uchwały poprzez wybranie odpowiedniego przycisku w programie e-sesja. Tak, wszyscy państwo oddali 

głos. Dziękuję bardzo. Zatem Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, Karol Matuszak, Małgorzata 

Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań PRZECIW (0) WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (1) Jacek Dutkiewicz 

 

Ad. pkt. 5 – sprawy bieżące. 
P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję i jeszcze mamy 

sprawy bieżące. Czy ktoś z państwa jeszcze miałby jakieś pytania? Nie widzę. Zatem chciałam jeszcze 

powiedzieć, że dzisiaj 27 maja o godzinie 15.30 w Zespole Szkół Ponadpodstawowych nr 1 w Jarocinie 

odbędzie się konferencja. Ona jest bezpłatna. To jest konferencja profilaktyki onkologicznej. Warto 

skorzystać. Będzie tam wielu specjalistów. No a w dzisiejszych czasach, gdzie niestety problem choroby 

onkologicznej dotyka nie tylko starszych, ale również coraz więcej młodych. Ludzi warto, myślę, też 
podejść, dowiedzieć się. Jeżeli nie ma więcej pytań, zamykam posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych. Dziękuję wszystkim państwu za przybycie i życzę ostatniego tygodnia maja jak najbardziej 

ciepłego i pozytywnego. Dziękuję ślicznie. Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam 

posiedzenie komisji.  

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia i Spraw społecznych 

 

 

Marta Bierła 
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Ewa Wielińska 

 
 


